

Ekim 2008 Sonrası İlk Defa Sigortalı Olanlar Dikkat!

Ekim 2008 sonrası ilk defa sigortalı olanların emekli maaş hesaplaması fiks oldu
- 22.11.2015

1/10/2008 Tarihinden sonra ilk defa sigortalı olanların maaş bağlanması statü özelliğine bakılmadan yapılacaktır.

Bugün yazımızda 5510/29 Maddesi ile yaşlılık aylığı hesaplanmasını ele aldık.

Yaşlılık aylığının hesaplanması MADDE 29-

4 üncü maddenin birinci fıkrasının (a) ve (b) bentleri kapsamındaki sigortalılar ile aynı fıkranın (c) bendine göre bu Kanunun yürürlüğe girdiği tarihten sonra ilk defa sigortalı olarak çalışmaya başlayanların yaşlılık aylığı, aşağıdaki hükümlere göre belirlenecek ortalama aylık kazancı ile aylık bağlama oranının çarpımı sonucunda bulunan tutardır. Ortalama aylık kazanç, sigortalının her yıla ait prime esas kazancının, kazancın ait olduğu yıldan itibaren aylık talep tarihine kadar geçen yıllar için, her yıl gerçekleşen güncelleme katsayısı ile güncellenerek bulunan kazançlar toplamının, itibarî hizmet süresi ile fiilî hizmet süresi zammı hariç toplam prim ödeme gün sayısına bölünmesi suretiyle hesaplanan ortalama günlük kazancın otuz katıdır.

**

Açıklaması:

4-1(a/SSK),4-1(b/Bağ-Kur),4-1(c/Kamu Görevlileri) 1/10/2008 sonra ilk defa sigortalı olanlar yaşlılık aylığı OAK bulunur.

Yıl be yıl SPEK X GK =GSPEK toplanır/Prim Gün =OAGK bulunur.(İtibarî hizmet süresi ile fiilî hizmet süresi zammı hariç)

(OGK = Güncellenen Kazançlar Toplamı / Toplam Prim Ödeme Gün Sayısı).

OAK=OGKX30

ABO %90 GEÇMEZ

Aylık bağlama oranı, sigortalının malûllük, yaşlılık ve ölüm sigortalarına tâbi geçen toplam prim ödeme gün sayısının her 360 günü için % 2 olarak uygulanır. Bu hesaplamada 360 günden eksik süreler orantılı olarak dikkate alınır. Ancak aylık bağlama oranı % 90'ı geçemez.

**

Yukarıdaki şekilde hesaplanan aylığın başlangıç tarihinin yılın ilk altı aylık dönemine rastlaması halinde Ocak ödeme dönemi için gelir ve aylıklara uygulanan artış oranı kadar artırılarak, yılın ikinci altı aylık dönemine rastlaması halinde ise öncelikle Ocak ödeme dönemi, daha sonra Temmuz ödeme dönemi için gelir ve aylıklara uygulanan artış oranları kadar artırılarak, sigortalının aylık başlangıç tarihindeki aylığı hesaplanır.

**

SSK BAĞ-KUR KAMU GÖREVLİSİ İÇİN ALT SINIR AYLIĞI

5510 SS ve GSSK göre sigortalıya bağlanacak aylıklar ile ölen sigortalının hak sahiplerinin aylıklarının hesabına esas tutar, çalışma sürelerindeki her yıl için prime esas günlük kazanç alt sınırları dikkate alınarak, talep veya ölüm yılına ait Ocak ayı itibariyle belirlenen ortalama aylık kazancın % 35'inden, sigortalının bakmakla yükümlü olduğu eşi veya çocuğu varsa % 40'ından az olamaz.

2015 YILI TABAN SİGORTA PRİMİ ÖDEYEN						

YILLAR	GÜNLÜK	AYLIK	YILLIK	TUTAR	GÜNCELLEME	GÜNCELENEN TUTAR
01.07- 31.12.08	21,29	638,70	90	1916,1	1,660825198	3.182,31
01.01- 30.06.09	22,20	666,00	180	3996	1,559021119	6.229,85
01.07- 31.12.09	23,10	693,00	180	4158	1,559021119	6.482,41
01.01- 30.06.10	24,30	729,00	180	4374	1,429376656	6.252,09
01.07- 31.12.10	25,35	760,50	180	4563	1,429376656	6.522,25
01.01- 30.06.11	26,55	796,50	180	4779	1,264935094	6.045,12
01.07- 31.12.11	27,90	837,00	180	5022	1,264935094	6.352,50
01.01- 30.06.12	29,55	886,50	180	5319	1,1841744	6.298,62
01.07- 31.12.12	31,35	940,50	180	5643	1,1841744	6.682,30
01.01- 30.06.13	32,62	978,60	180	5871,6	1,0904	6.402,39

01.07-31.12.13	34,05	1.021,50	180	6129	1,0904	6.683,06
01.01-30.06.14	35,70	1.071,00	180	6426	1	6.426,00
01.07-31.12.14	37,80	1.134,00	180	6804	1	6.804,00
01.01-30.06.15	40,05	1.201,50	180	7209	1	7.209,00
01.07-31.12.15	42,45	1.273,50	180	7641	1	7.641,00
			2610			95.212,91
Ortalama Günlük Kazanç	36,48					
Ortalama Aylık Kazanç	1.094,40					
ABO	14,50					

2015 YILI TAVAN SİGORTA PRİMİ ÖDEYEN						
YILLAR	GÜNLÜK	AYLIK	YILLIK	TUTAR	GÜNCELLEME	GÜNCELENEN TUTAR
01.07- 31.12.08	138,39	4.151,70	90	12454,7	1,660825198	20.685,00
01.01- 30.06.09	144,30	4.329,00	180	25974	1,559021119	40.494,01
01.07- 31.12.09	150,15	4.504,50	180	27027	1,559021119	42.135,66
01.01- 30.06.10	157,95	4.738,50	180	28431	1,429376656	40.638,61
01.07- 31.12.10	164,78	4.943,40	180	29659,5	1,429376656	42.394,60
01.01- 30.06.11	172,58	5.177,40	180	31063,5	1,264935094	39.293,31
01.07- 31.12.11	181,35	5.440,50	180	32643	1,264935094	41.291,28
01.01- 30.06.12	192,08	5.762,40	180	34573,5	1,1841744	40.941,05

01.07-31.12.12	203,78	6.113,40	180	36679,5	1,1841744	43.434,92
01.01-30.06.13	212,03	6.360,90	180	38165,4	1,0904	41.615,55
01.07-31.12.13	221,30	6.639,00	180	39838,5	1,0904	43.439,90
01.01-30.06.14	232,05	6.961,50	180	41769	1	41.769,00
01.07-31.12.14	245,70	7.371,00	180	44226	1	44.226,00
01.01-30.06.15	260,33	7.809,90	180	46858,5	1	46.858,50
01.07-31.12.15	275,93	8.277,90	180	49666,5	1	49.666,50
			2610			618.883,90
Ortalama Günlük Kazanç	237,12					
Ortalama Aylık Kazanç	7.113,61					

ABO	14,50					
-----	-------	--	--	--	--	--

Tabandan ve Tavandan prim ödeyenlerin ortalama aylık kazançları güncelleme katsayıları ile birlikte yukarıdaki tablolarda görölüyor.

Özellikle tahsise müracaat edildiğinde tahsis yılı sabit rakam 1 alınır,tahsis yılından önceki yılın rakamı da 1 alındığı için ortalama aylık kazanç hesabı da ilerlen yıllara güncelleme taşındığında rakamsal anlamda sabit olur.

Vedat İLKİ

Kaynak: <http://www.muhassebedr.com/>

Telefon: +90 (312) 473 84 23

E-Posta: mts@mevzuattakip.com.tr

Adres: Çetin Emeç Bulvarı Hürriyet Cad. No: 2/12 Çankaya ANKARA